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Zápis 
z valné hromady SPOV OK, konané dne 14. 3. 2024 od 10:00 hodin v Majetíně. 

 

 

VH se řídila programem: prezence 9:30 – 10:00 hod. 

1. Zahájení, přivítání hostů 

2. Vystoupení hostů 

3. Návrh programu jednání  

4. Jmenování zapisovatele jednání 

5. Schválení ověřovatele zápisu 

6. Schválení složení návrhové, mandátové komise: (sloučení do jedné komise)  

7. Výroční zpráva spolku za rok 2023 

8. Zpráva o plnění usnesení přijatých na předchozím jednání VH 

9. Zpráva o hospodaření a zpráva revizní komise za rok 2023 

10. Návrh plánu činnosti na rok 2024 

11. Návrh rozpočtu na rok 2024 

12. Doplňovací volba nového člena předsednictva 

13. Diskuse  

14. Závěr 

 

Ad 1/ Předseda Jiří Řezníček v 10:10 hod. zahájil jednání a přivítal přítomné hosty: Ing. Martina 

Šmídu, radního OK, omluvil Ing. Veroniku Vrecionovou, předsedkyni SPOV ČR, kterou zastoupil 

Mgr. Eduard Kavala, 1. místopředseda SPOV ČR, za CSV Ing. Kateřinu Mračkovou, ředitelku 

SZIF ZO Olomouc, hostitelku Miroslavu Zavadilovou, starostku obce Majetín, RNDr. Jitku 

Seitlovou, senátorku PS ČR, MUDr. Jitku Chalánkovou, senátorku PS ČR, Mgr. Ondřeje Večeře, 

předsedu KS MAS OK, Ing. Jana Konečného, předsedu KS SMS OK. 

Ad 2/ Předseda předal slovo hostitelce, aby krátce představila obec Majetín. Potom předal slovo 

Ing. Martinu Šmídovi, ten omluvil z neúčasti pana hejtmana, který měl jiný neodkladný program. 

Sdělil, že Olomoucký kraj rozvoj venkova už tradičně podporuje a POV OK je jeho vlajková loď. 

Prozradil, že z důvodu velkého převisu žádostí bude tento program finančně posílen. Hovořil také 

o jiných programech OK, ze kterých mohou obce i spolky čerpat dotace na realizaci svých 

projektů. Zmínil i projekt „Odpady Olomouckého kraje“, který se snaží pomoci obcím s likvidací 

odpadů. Unikátnost tohoto projektu tkví v tom, že obce nejsou pouze zákazníci, ale rozhodují 

a budou rozhodovat o tomto projektu.  

RNDr. Jitka Seitlová sdělila, přestože dnes měla být na jiné důležité společenské akci, tak zvolila 

účast na VH Spolku, kde mohla být mezi „svými“ starosty a chtěla slyšet co je trápí v jejich 

nelehké práci. Hovořila o řešení zvyšování hlukové zátěže v dopravě, o aktualizaci politiky 

územního rozvoje, ze které se vypouští omezení území kvůli koridorům a obce již mohou 

v oblastech, které byly rezervovány pro tyto stavby plánovat svoje rozvojové aktivity, řešení 
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nechtěných chyb při podávání Evropských dotací, zákon o vodách – řešení havárií, dolaďování 

změn v ZPF, také to, co řeší v návrzích projednávaných zákonů. 

MUDr. Jitka Chalánková zdůraznila, že se také zajímá o řešení odpadového hospodářství a nelíbí 

se jí, že právě v jejím regionu se Prostějovsko do projektu Odpadové hospodářství nezapojilo. Je 

členkou ústavně právního výboru, a proto se může zapojit do téměř všech zákonů, které do Senátu 

putují. V poslední době je řešena otázka postupující digitalizace státu a státní správy. Toto naráží 

na problémy, které s tímto souvisí a neprobíhá tak, jak by měla probíhat, protože koordinace mezi 

jednotlivými složkami je velmi obtížná. V poslední době se velmi zviditelnila oblast zemědělství, 

ve smyslu zaměstnanosti ve vesnicích, nebo péče o krajinu. Také vede podvýbor pro rodinu, který 

je složkou pro sociální politiku, a proto chce být obcím nápomocna v řešení otázek v sociální 

oblasti. 

Ing. Kateřina Mračková se snaží prostřednictvím CSV pořádat různé akce a aktivity pro obce. Na 

21. 3. 2024 připravili motivační seminář k Vesnici roku 2024 v Čechách pod Kosířem.    21. – 22. 

5. se uskuteční představení projektu v rámci PRV – motivační seminář a setkání obcí zapojených 

do MAS s návštěvou Vesnice roku 2018 Jihočeského kraje Svatý Jan nad Malší. CSV se snaží 

pomáhat obcím při vychytávání chyb příjemců podpor v administraci programu při podávání 

žádostí. Trvalým cílem musí být snižování byrokratické zátěže ve všech oblastech správ. 

Ad 3/ Předseda seznámil přítomné s doplněným programem jednání oproti programu na zaslané 

pozvánce. Program VH, byl oproti původní verzi pozměněn z důvodu odstoupení jednoho člena 

předsednictva. Proto dle bodu č. 12. programu proběhne doplňující volba nového člena 

předsednictva. Doplněný program jednání byl jednohlasně schválen, podle kterého poté předseda J. 

Řezníček VH řídil.  

Předsedkyně návrhové a mandátové komise Bc. Jarmila Stawaritschová předala předsedovi 

informaci z prezenční listiny o účasti členů a počtu potvrzených plných mocí na základě, které 

konstatoval, že jednání VH SPOV OK je usnášení schopné. Z celkového počtu členské základny 

131 členů se VH fyzicky zúčastnilo 61 členů, plných mocí bylo poskytnuto 34 tj. celkem 95 hlasů. 

Podmínka potřebné nadpoloviční většiny 66 pro hlasování byla splněna.  

Ad 4/ Zapisovateli byli určeni Petra Kočnarová a Stanislav Cetkovský.  

Ad 5/ Ověřovateli byli určeni Ing. Ivo Čečman a Radim Haitl. Tyto informace VH bere na vědomí. 

Ad 6/ Do volební a mandátové komise byly navrženy Bc. Jarmila Stawaritschová a Alena 

Wagnerová. Tento návrh byl HV jednohlasně schválen. 

Ad 7/ Předseda okomentoval jednotlivé body obsažené ve Výroční zprávě SPOV OK za rok 2023. 

Z řad přítomných nebylo k prezentovaným dokumentům připomínek a VH vzala na vědomí zprávu 

předsedy SPOV OK a výroční zprávu za rok 2023. 

Ad 8/ Zpráva o plnění usnesení přijatých na předchozím jednání VH – tajemník informoval 

přítomné o tom, že na minulém jednání VH SPOV OK konaném dne 21. 3. 2023 ve Skaličce 

nebyly v rámci usnesení stanoveny žádné úkoly. Mimo jiné informoval přítomné o členské 

základně, platbě členských příspěvků a nových členech Spolku, kterými jsou obec Prosenice v čele 

se starostou Bc. Lubošem Zatloukalem DiS., a jako fyzická osoba se stal členem Ing. et Ing. Jan 

Horalík, Ph.D. Oba se následně přítomným krátce představili. Rovněž sdělil, že SPOV OK je se 

svými 131 členy největší krajská organizace, na druhém místě je SPOV MSK. SPOV ČR čítá 

dohromady přes 845 členů. 
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Ad 9/ Zpráva o hospodaření a zpráva revizní komise. Mgr. Kateřina Krejčí, členka revizní komise 

spolku, přednesla přítomným zprávu o hospodaření a zprávu revizní komise. K těmto zprávám 

nebyly žádné připomínky nebo dotazy a VH vzala tyto zprávy na vědomí. 

Ad 10/ Návrh plánu činnosti na rok 2024 představila Jana Gerešová, členka předsednictva SPOV 

ČR, kde zdůraznila a okomentovala poslední nový bod činnosti a to „Účast na otevřené diskuzi 

RUD“, úkolem spolku bude vyzývat všechny zainteresované složky k debatám a k tomu, aby RUD 

bylo k požadavkům obcí více nakloněno. Z pléna k tomuto plánu činnosti nebyly žádné 

připomínky nebo další podněty a VH tento plán jednohlasně schválila. 

Ad 11/ S návrhem rozpočtu SPOV OK na rok 2024 seznámil přítomné Stanislav Cetkovský, 

místopředseda SPOV OK. K tomuto návrhu nebyly žádné připomínky nebo podněty a VH 

předložený návrh jednohlasně schválila. 

Ad 12/ Doplňovací volby nového člena předsednictva. Předsednictvo podalo návrh na doplnění 

nového člena předsednictva Ing. Michala Tichého, starostu obce Senice na Hané. S tímto návrhem 

byli seznámeni všichni členové spolku emailem zaslaným dne 4. 3. 2024 s tím, aby se k této 

nominaci vyjádřili nebo navrhli jiného kandidáta. Do stanoveného termínu 7. 3. 2024 nikdo jiného 

kandidáta nenavrhl, pouze byl souhlas s již navrženým. VH svým hlasováním tento návrh 

jednohlasně schválila. Na závěr tohoto bodu předseda přednesl poděkování Mgr. Martě Husičkové 

za dlouholeté působení a podnětnou činnost v předsednictvu a také připomněl, že jí byl předán 

děkovný list k výročí 20 let trvání spolku. 

Ad 13/ Diskuse. 

Ing. Milan Kiebel, starosta obce Čechy pod Kosířem „Vesnice Olomouckého kraje 2023“, krátce 

představil svoji vítěznou obec v této prestižní soutěži a vyzval přítomné starosty, aby se nebáli 

a přihlásili se do soutěže Vesnice roku 2024. Předseda potom starostovi předal upravenou putovní 

cenu „Rozcestník SVR OK“ se směrovkami obcí, vítězi krajských kol v SVR. Mgr. Eduard 

Kavala, který byl předsedou hodnotitelské komise, také sdělil svoje poznatky k výsledkům soutěže.  

Mgr. Ondřej Večeř, předseda KS NS MAS, vzpomněl účast jako člena celostátní hodnotitelské 

komise SVR 2023 s tím, že obec Čechy pod Kosířem měla nejvyšší zastoupení občanů na 

celostátním vyhlášení vítěze SVR v Luhačovicích. Poděkoval Ing. Kateřině Mračkové za perfektní 

spolupráci s CSV a Jiřímu Řezníčkovi za to, co dělá a to nejen v oblasti SVR, ale i v oblasti 

spolupráce korektního loobingu vůči našemu Olomouckému kraji co se týká navyšování a pravidel 

alokací v POV OK. Vzpomněl, že v roce 2016 ve spolupráci s Ing. Pavlem Horákem řídil MAS 

Hanácké království a k tomuto regionu má hluboký vztah. Zmínil, že na území OK pracuje celkem 

16 MAS a ve stávajícím programovém období 2021 – 2027 mají k přerozdělení 1,6 mld. Kč.  

Ing. Jan Konečný, předseda KS SMS ČR si velmi váží spolupráce se SPOV OK a přeje si, aby to 

tak bylo i nadále. Pozval všechny přítomné na návštěvu na Jesenicka a do obce Písečná. 

Mgr. Eduard Kavala okomentoval hanebný článek redaktorky Karolíny Brodníčkové, který vyšel 

v deníku „Právo“ pod šéfredaktorkou Sabinou Slonkovou, s úmyslem tendenčně poškodit nejen 

paní předsedkyni, Ing. Veroniku Vrecionovou, ale i celý Spolek. Článek se zabýval tím, že si dělá 

volební kampaň za peníze z MZe ČR na „Národní konferenci venkov 2024“. Na tento hanebný 

článek písemně reagovala výkonná tajemnice spolku PaeDr. Věra Libichová a uvedla, že tyto 

informace jsou nepravdivé a zmínila se i o SMS ČR. Na tuto zmínku reagoval bývalý předseda 

SMS ČR s tím, že oficiálně vystoupí a zruší spolupráci se Spolkem. Spolek v roce 1993 prosadil ve 
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vládě podporu POV později i SVR, vždy byl iniciátorem změn v RUD na obce. Bohužel tyto 

iniciativy Spolku se snaží na sebe vázat MMR ČR a jiné mladší organizace. Apeloval na všechny 

přítomné, aby v případě nějakých náznaků rozdělování nebo vystupování vzali rozum do hrsti 

a pamatovali na Svatoplukovy pruty, bez vzájemné spolupráce by se nic neprosadilo. Co teda jako 

Spolek chceme? A o co usilujeme? Chceme to, abychom se společně se SMO, SMS ČR, Asociací 

krajů ČR a Národní ekonomickou radou vlády dohodli na společném postupu znovu otevření 

otázky změn v RUD do obcí. Na závěr zdůraznil: Usilujme konečně o to, abychom byli 

samosprávami, a ne něčími správami a pracujme za náš venkov.  

Jiří Řezníček oslovil MUDr. Jitku Chalánkovou, která se nemohla osobně zúčastnit předávání 

pamětních listů u příležitosti oslav 20 let působení Spolku v OK dne 3. – 4. 10. 2023 v obci 

Lipová-lázně a u této příležitosti ji tento pamětní list a drobnou pozornost „Pytlíček štěstí“ předal. 

Dále upozornil na možnou účast plánovaných akcí: „Má vlast cestami proměn“ zahájení výstavy 

bude 15. 6. 2024 v prostorách Břevnovského kláštera v Praze, Země živitelka v Českých 

Budějovicích ve dnech 22. – 27. 8. 2024 včetně semináře, který pořádá Spolek 23. 8. 2024 

v pavilonu „Z“. Sdělil, že pokud bude na tuto akci (nebo i jiné akce) větší zájem stačí dát vědět 

Spolku a ten může zařídit společný dopravní prostředek. Dále to bude „Konference Venkov 2024“ 

ve dnech 15. – 17. 10. 2024 na zámku v Mělníku. Dne 26. 3. 2024 se na výstavišti Flora 

v Olomouci koná 59. Konference Den malých obcí. 

Ad 14 / Po diskusi byla VH SPOV OK ukončena ve 12:30 hod. s pozváním na společný oběd. Po 

obědě díky paní hostitelce proběhlo losování lístků, které obdržel každý účastník VH, kde 

vylosovaní obdrželi z tomboly různé dárky.  

Starostka obce Majetín Miroslava Zavadilová již předem avizovala jako doprovodný program VH 

možnou návštěvu nového soukromého muzea „Auta socialismu“ které provozuje pan Miroslav 

Stolička, viz odkaz: https://www.autasocialismu.cz Muzeum si ke své spokojenosti prohlédla více 

jak polovina účastníků VH. 

 

 

Usnesení VH SPOV OK dne 14. 3. 2024 Majetín 

 

1. Valná hromada Spolku pro obnovu venkova Olomouckého kraje po projednání: 

2. Schválila program jednání 

3. Vzala na vědomí určení zapisovatelů: Stanislava Cetkovského a Petru Kočnarovou 

4. Vzala na vědomí určení ověřovatelů zápisu: Ing. Ivo Čečmana a Radima Haitla 

5. Zvolila volební a mandátovou komisi ve složení Bc. Jarmila Stawaritschová, Alena  

            Wagnerová 

6. Vzala na vědomí zprávu předsedy SPOV OK a výroční zprávu za rok 2023 

7. Vzala na vědomí zprávu o hospodaření za rok 2023 

8. Vzala na vědomí zprávu revizní komise za rok 2023 

9. Schválila plán činnosti na rok 2024 

10. Schválila rozpočet SPOV OK na rok 2024 
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11. Zvolila členem předsednictva SPOV OK Ing. Michala Tichého, starostu obce Senice na 

Hané 

12. Vzala na vědomí vystoupení hostů. 

 

 

 

 

Dne 14. 3. 2024 zapsali: 

 

 

Stanislav Cetkovský                                   ……………………………………… 

 

Petra Kočnarová                                         ……………………………………… 

 

   

Ověřili:  

Ing. Ivo Čečman                                          ……………………………………… 

 

Radim Haitl                                                 ……………………………………… 

 

 

 

 

 

 

 

 

…………………………….. 

                                                                                                                   Jiří Řezníček 

                                                                                                                     předseda SPOV OK 

 

 

 

 

 

Přílohy: Výroční zpráva za rok 2023 

               Plán činnosti na rok 2024 

               Rozpočet na rok 2024 

   Prezenční listina 
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